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LA SRA. PRESIDENTA:

Bon dia, senyores i senyors diputats, i personal de la
Cambra que avui ens acompanya. Començarem la sessió d'avui
i, en primer lloc, els demanaria si es produeixen substitucions.

EL SR. FUSTER I ZANOGUERA:

Sí, presidenta, bon dia, Antoni Fuster substitueix Javi
Bonet.

LA SRA. TRIAY I FEDELICH:

Sí, presidenta, Irene Triay substitueix Ares Fernández.

LA SRA. RIERA I MARTOS:

Núria Riera substitueix Virginia Marí.

EL SR. RODRÍGUEZ I FARRÉ:

Sergio Rodríguez substituye a Jorge Campos. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Idò, benvinguts tothom.

I. Adopció d’acord respecte de l’escrit RGE núm.
6080/22, presentat pels Grups Parlamentaris Socialista,
Unidas Podemos i MÉS per Mallorca (article 46.4),
mitjançant el qual se sol·licita la compareixença de la
representació de la Federació de Cooperatives, CoopIB, 
per informar sobre les necessitats de les cooperatives de les
Illes Balears davant la propera presentació del projecte de
llei de cooperatives per part del Govern de les Illes Balears.

El primer punt de l'ordre del dia és relatiu a l’adopció
d'acord respecte de l'escrit RGE núm. 6080/22, presentat pels
Grups Parlamentaris Socialista, Unidas Podemos i MÉS per
Mallorca, mitjançant el qual se sol·licita la compareixença de
la representació de la Federació de Cooperatives, CoopIB, per
informar sobre les necessitats de les cooperatives de les Illes
Balears davant la propera presentació del projecte de llei de
cooperatives, per part del Govern de les Illes Balears.

Per a la seva defensa, intervé per part del Grup Parlamentari
Socialista el Sr. Enric Casanova.

EL SR. CASANOVA I PEIRÓ:

Moltes gràcies, presidenta. Bé, aquesta sol·licitud de
compareixença ve determinada perquè es va presentar un
avantprojecte de llei de cooperatives, de modificació de la llei
de cooperatives. Nosaltres, des del Grup Parlamentari
Socialista, consideram que la importància d’aquest tipus
d'empreses es dintre de l'economia social i dintre de l'economia
general. Per tant, creiem que impulsar les cooperatives és una
eina per diversificar el model empresarial que tenim a les Illes
Balears, i també consideram i estam d'acord que a la Llei de
cooperatives del 2003 cal donar-li una mirada, cal
actualitzar-la, cal fer-la, potser, més fàcil per a tots.

Crec que quan, amb aquesta compareixença, des de la
Federació de Cooperatives es poden aclarir les demandes
d’aquest sector, si el volem considerar sector, o d’aquest grup
d'empreses, i la possibilitat d'incorporar totes aquestes
demandes a la nova llei, per tant, consideram que és un moment
de poder escoltar. Ja es va fer, es va impulsar a la legislatura
passada la llei de microcooperatives, i també és una manera
d’encastar tot l’entramat legislatiu al voltant.

Consideram que la federació representa tot el gruix i, per
tant, consideram que és importantíssim que venguin, ens
expliquin quines són les seves necessitats i els demanem el que
ens interessi respecte dels agents implicats.

I per això demanam aquesta intervenció. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari Unidas Podemos no podrem
fer avui intervenció en absència de la vicepresidenta, per una
baixa de llarga durada, no ho repetiré en el punt següent, que
ens passarà exactament igual. Té la paraula, pel Grup
Parlamentari MÉS per Mallorca, el Sr. Joan Mas.

EL SR. MAS I TUGORES:

Sí, bono, nosaltres creiem que és important la presència
aquí de les cooperatives perquè ens expliquin a veure, des del
2003, en què es va aprovar la llei actual en vigor, a dia d'avui,
l’economia, el model, hem passat una crisi, sembla que ve un
altre moment de problemàtica econòmica, i creiem que és
important que la norma s'actualitzi, el 2003 ja queda enfora, i
saber l’opinió dels agents implicats i de les persones implicades
a l’hora d'actualitzar la llei creiem que és important que
venguin aquí a donar la seva opinió, perquè són dos moments
diferents i creiem que és necessari això, saber amb les
dificultats que es troben, i en el que, des de la legislació, se'ls
pot ajudar. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari Popular té la paraula la Sra.
Salomé Cabrera.

LA SRA. CABRERA I ROSELLÓ:

Gràcies, Sra. Presidenta, bon dia. Bé, des del Grup
Parlamentari Popular, lògicament, farem un vot favorable a
aquesta compareixença, que consideram molt important, més
que res, perquè està en marxa -com ja s’ha comentat-
l'avantprojecte de llei de modificació de la Llei de cooperatives
del 2003, i què millor que poder escoltar de primera mà les
necessitats i les demandes per poder fer les millors propostes i
arribar als màxims acords.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Gràcies. Pel Grup Parlamentari Ciudadanos té la paraula el
Sr. Marc Pérez-Ribas.

 

http://web.parlamentib.es/webgtp/scripts/Unregentn.asp?CFNumReg=202206080
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EL SR. PÉREZ-RIBAS I GUERRERO:

Gràcies, presidenta i bon dia. Bé, nosaltres també votarem
a favor d'aquesta compareixença, perquè és evident que abans
de tirar endavant tot el procediment legislatiu sobre la
modificació de la Llei de cooperatives, hem d'escoltar el sector
i hem d'escoltar les persones afectades.

Per tant, consideram, bé, ja s'ha dit aquí anteriorment per
altres portaveus, els motius, i evidentment hi votarem a favor.

Gràcies, presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Gràcies. Pel Grup Parlamentari VOX-Actua Baleares té la
paraula el Sr. Sergio Rodríguez. 

EL SR. RODRÍGUEZ I FARRÉ:

Gracias, presidenta. Nosotros, que estamos extasiados ante
el furor legislativo del final de esta legislatura, no obstante,
siempre hemos mantenido que votamos a favor de la práctica
totalidad de solicitudes de comparecencia, y hoy no será una
excepción.

Gracias.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari El Pi Proposta per les Illes
Balears, té la paraula el Sr. Josep Melià.

EL SR. MELIÀ I QUES:

Donarem suport a la compareixença.

LA SRA. PRESIDENTA:

Correspondria el torn al Grup Parlamentari Mixt, però no
tenim cap membre present. Entenem, d'acord amb les
intervencions, que podem donar aquest punt aprovat per
unanimitat dels presents.

II. Proposició no de llei RGE núm. 7515/22, presentada
pels Grups Parlamentaris Socialista, Unidas Podemos i
MÉS per Mallorca, relativa a inclusió de la perspectiva de
gènere en el quadre de malalties professionals.

Passam, idò, al segon punt de l'ordre del dia relatiu al debat
i votació de la Proposició no de llei, amb RGE núm. 7515/22,
presentada pels Grups Parlamentaris Socialista, Unidas
Podemos i MÉS per Mallorca, relativa a inclusió de la
perspectiva de gènere en el quadre de malalties professionals.

Per a la seva defensa intervé pel Grup Parlamentari
Socialista el Sr. Enric Casanova.

EL SR. CASANOVA I PEIRÓ:

Moltes gràcies, presidenta. Bé, aquesta iniciativa forma part
de totes les iniciatives que des del Grup Parlamentari Socialista

hem anat presentant respecte de la salut laboral i la prevenció
de riscs laborals, consideram que tenir uns sistemes de
prevenció com cal ajuda a millorar les condicions laborals dels
treballadors. Per tant, consideram que des de l'impuls de
l'IBASSAL ha estat una eina i és una eina per poder aprofundir
en els diferents tipus de riscs laborals i els sistemes de
prevenció i, per tant, de treballar-hi.

Sí que està clar que avui presentem una qüestió específica,
que és la perspectiva de gènere dintre dels riscs laborals,
precisament perquè per tots és conegut que, per diferents raons,
hi ha professions que estan molt feminitzades i n'hi ha d'altres
que no. Per tant, sí que s’ha de dir que aquestes professions
més feminitzades, per una banda, tenen unes característiques
pròpies i, per una altra banda, en aquelles que no introduir la
perspectiva de gènere facilita condicions d’igualtat a l'hora de
desenvolupar determinades feines.

Respecte d’això, he de dir que tenim un exemple molt clar
en aquesta comunitat autònoma, que és la feina que s’ha fet des
de les kellys, les kellys són un col·lectiu de dones que treballen
com a cambreres de pis i que reivindiquen una perspectiva
específica dels seus llocs de treball per les seves condicions de
feina, però també per les seves condicions físiques. 

La Llei de salut laboral del 2018 ja a la seva exposició de
motius estableix que l'IBASSAL ha de ser un element de
diagnosi, estudi i identificacions de les diferents especificitats
de la salut laboral i, en el seu article 6.j) ja li atribueix la feina
d’investigació, control i estudi de malalties professionals i la
seva incidència en el gènere. Per tant, no és que haguem
descobert ara la pólvora, sinó que ja es troba dintre del cos
legislatiu d'aquesta comunitat. 

He de dir també que dintre del gruix de l'escletxa de gènere
salarial, professional, social, també a causa de les
circumstàncies derivades dels rols, les dones moltes vegades es
troben en unes condicions específiques que poden ser de
feblesa; la setmana passada parlàvem de riscs psicosocials en
els quals les dones també tenen més pressió, més estrès per mor
dels diferents rols que se’ls atribueixen i, per tant, consideram
que s'ha de treballar envers això.

Jo sé que tal vegada ens diuen que es això és... parlaran de
“xiringuitos” i d’igualtat, però jo considero que parlar de
perspectiva de gènere és parlar d'equitat i introduir la
perspectiva de gènere en la prevenció de riscs laborals és parlar
d’equitat dintre dels llocs de feina.

Per tant, presentam aquesta PNL que insta l'Estat..., per
què?, perquè la perspectiva de gènere i el quadre de malalties
professionals són de caràcter estatal i, per tant, ha de venir
directament de l'Estat. Per tant, presentam aquesta PNL la qual
demanaríem que votassin favorablement.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Seria el torn de Unidas Podemos, però passam al
Grup Parlamentari MÉS per Mallorca, Sr. Joan Mas.

 

http://web.parlamentib.es/webgtp/scripts/Unregentn.asp?CFNumReg=202207515
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EL SR. MAS I TUGORES:

Bon dia, gràcies, presidenta. Poc a afegir al que ha explicat
el Sr. Casanova. Nosaltres creiem que la introducció, la
inclusió de la perspectiva de gènere, en aquest cas, en aquest
aspecte concret, segurament és necessari introduir-la a tots els
aspectes de la vida, però en aquest aspecte concret és
importantíssim.

Hem de tenir en compte que el món, en aquest cas les
malalties professionals estan vistes des d'una perspectiva
masculina, encara anam enrere en això, i encara..., és a dir, hi
ha moltes qüestions que afecten les malalties professionals que
són estrictament de gènere, és a dir que a les dones els afecta
molt concretament i que no afecta els homes. Per tant, creiem
que és important plantejar-ho, posar-ho damunt la taula, dur-ho
a aquest parlament, no només dur-ho a aquest parlament, sinó
dur-ho, efectivament, al quadre de malalties professionals, igual
que podríem parlar d'altres espais. 

Per tant, creiem que era important..., nosaltres enteníem que
era important fer aquest plantejament més que res per tornar a
visibilitzar aquesta qüestió tan important i que afecta tanta gent.

Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. En torn de fixació de posicions correspon ara el
torn al Grup Parlamentari Popular, Sra. Salomé Cabrera.

LA SRA. CABRERA I ROSELLÓ:

 Gràcies, Sra. Presidenta. Bé, tornam avui a parlar de
malalties professionals, com la setmana passada ja també vam
fer, altres vegades també, a proposta de diferents grups, també
del Partit Popular, tema que, majoritàriament, com han dit
també, ha suscitat acords amb la necessitat de continuar
millorant les condicions laborals de les persones i
específicament de les condicions laborals de les dones o feines
eminentment desenvolupades per dones.

Tal com s’exposa en aquesta iniciativa i tal com han
explicat els grups proponents, es tracta d'un tema important i
que afecta la protecció de la salut de les dones treballadores
que habitualment viuen més dificultats a l'hora de
desenvolupar-se en el món laboral i que els afecten molt més en
altres dificultats afegides.

La proposició esmenta el Reial Decret 16/2022, de 6 de
setembre, recentment aprovat pel Govern central, per a la
millora d'aquestes condicions laborals i de Seguretat Social de
les persones treballadores al servei de la llar. 

Aquest reial decret incorpora abordar feines per a la
inclusió de la perspectiva de gènere en el quadre de malalties
professionals, regulat pel Reial Decret 1299/2006, reial decret
que, la veritat, és un vell conegut d'aquesta comissió, un reial
decret que invocam i instam del Govern central diferents
reivindicacions com, per exemple, incloure les malalties de
trastorns musculoesquelètics, que ja fa més d'un any que es va
aprovar, o la setmana passada -com deia- els trastorns

psicosocials a l'entorn laboral. I avui, a la present proposta,
veiem també un altre punt d'aquesta iniciativa en què es torna
instar d’incloure al quadre el cas concret de les patologies de
les extremitats superiors patides per les cambreres de pis. 

De la mateixa manera que ho vam fer en les altres ocasions
el Partit Popular donarà suport a aquest punt 3 de la presenta
iniciativa, com lògicament no pot ser d'una altra manera.

Però també volem recordar que en el mes de maig, MÉS per
Mallorca, en solitari, va proposar instar el Govern de l'Estat a
complir i posar en marxa totes aquelles resolucions aprovades
per aquest parlament i no complertes, relatives al
reconeixement de malalties professionals, vull recordar també
que es va aprovar per assentiment i vull recordar també que
encara esperam. Vull dir que és un tema en el qual no ens fan
massa cas. 

Tal vegada seria el moment que els partits que donen suport
al Govern, PSOE i Podemos els quals governen a Madrid, bé,
a més de dur aquestes iniciatives, que jo crec que són molt
positives, però és evident que no ens fan massa cas, facin una
feina conjunta entre governs, parlin, impulsin i es mostrin
reivindicatius o, si fa falta, vagin al ministeri a asseure davant
la porta perquè d'una vegada per totes hi hagi, tal vegada, una
resposta.

Al punt 1 també es demana donar suport al compliment de
la llei, a la seva disposició addicional quarta, amb la creació
d'una comissió d'estudi per a la inclusió de la perspectiva de
gènere en el quadre de les malalties professionals, regulat en
aquest Reial Decret 1299; parlam d'aquesta llei, d'aquest reial
decret que inclou aquesta disposició addicional quarta, que és
una norma que es va aprovar recentment, i, bé, ens resulta un
poc sorprenent que es demani en el punt 1 el suport a aquest
punt de la normativa, una normativa que s'acaba d'aprovar, se
suposa que hi ha hagut una feina conjunta de consens i
d'impuls, però, en qualsevol cas, vull dir que el Partit Popular
va votar a favor al Congrés d’aquest Reial Decret 16/2022. Per
tant, en coherència, també farem un vot favorable al punt 1 i al
punt 2, consideram lògic que, bé, a aquest estudi hi hagi
representades les comissions, les comunitats autònomes i, en
aquest cas, entenem que serà l’IBASSAL l’organisme que hi
serà present i que farà aquesta feina.

I, lògicament, al punt 4 també farem un vot favorable,
Gràcies, Sra. Presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari Ciudadanos té la paraula el
Sr. Marc Pérez-Ribas.

EL SR. PÉREZ-RIBAS I GUERRERO: 

Gràcies, presidenta. El Grup Parlamentari Ciutadans d’aquí,
del Parlament de les Illes Balears, evidentment votarà a favor
d'aquesta iniciativa, com també hem votat a favor d’iniciatives
similars al Congrés dels Diputats.

Són punts que fan desenvolupar lleis recentment aprovades
i que, evidentment, s'han de desenvolupar i s’ha de crear
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aquesta comissió d'estudi per avaluar les necessitats d’integrar
la perspectiva de gènere en el quadre de malalties
professionals. Evidentment, hi estam d'acord, estam d'acord que
participin les comunitats autònomes a aquesta comissió d'estudi
i, evidentment, que s'impulsi el més prest possible.

Sobre les reivindicacions de les kellys, un conjunt de
treballadores que realment mereix tot el nostre suport i el nostre
respecte i que hem de lluitar perquè aconsegueixin les seves
reivindicacions en temes de salut laboral, evidentment, insistim
que es puguin aprovar el més prest possible com a malaltia
professional les patologies que pateixen a les extremitats 
superiors.

I, bé, del punt 4, doncs, evidentment, que s'apliqui la
integració de la perspectiva de gènere en el decret llei.

Per tant, com ja he manifestat anteriorment, votarem a favor
de tots els quatre punts d'aquesta proposició no de llei. 

Gràcies, presidenta. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari VOX-Actua Baleares té la
paraula el Sr. Sergio Rodríguez. 

EL SR. RODRÍGUEZ I FARRÉ:

Gracias, Sra. Presidenta. Vamos a romper el consenso
progre que agrupa desde la extrema izquierda hasta el extremo
centro. A ver, esta tendencia obsesivo-compulsiva que tienen
ustedes para incluir en todo la perspectiva de género y que
precisaría de un diagnóstico clínico, o sea, les lleva a todos los
extremos, quieren incluir la perspectiva de género en las
matemáticas, en la historia y ahora en la prevención de los
riesgos laborales.

A ver, por desgracia, en esta comunidad en las últimas
semanas ha habido un incremento notable de los accidentes
laborales con resultado de muerte, llevamos siete muertos en lo
que lleva de año en esta comunidad, díganme ustedes, ¿cuál de
los siete es una mujer? Ninguno. 

Si tuviéramos que incluir la perspectiva de género en el
estudio y prevención de riesgos laborales, creo que la que
deberíamos incluir es la perspectiva de género masculino, que
son las profesiones de más riesgo y, por desgracia, por
desgracia, la que sufre más accidentes, más accidentes con
resultado de muerte, incluidos aquellos que también son
considerados accidentes laborales, que son in itinere, camino
del puesto de trabajo, mayoritariamente sufridos por hombres.
Sin embargo, ustedes quieren incluir la perspectiva de género
en la prevención de riesgos laborales. 

Es que el mero hecho de denominarlo de esta manera ya nos
obliga a votar en contra. O sea, a nosotros nos parece muy bien
que se estudien todos los riesgos laborales de todas las
personas, independientemente de su sexo, y si hay una
profesión especialmente feminizada que tenga una serie de
características específicas, que lleve a la inclusión de
determinadas enfermedades consecuencia del tipo de trabajo

que realizan, que me parece muy bien, pero que lo hagan como
personas, como trabajadores, no como trabajadores y
trabajadoras, hombres y mujeres. O sea, esto no nos conduce a
ningún sitio, de lo que nos hemos de preocupar es de las
condiciones de todos los trabajadores, de los riesgos laborales
de todos los trabajadores, independientemente de cual sea su
sexo, su género o cualquier otra circunstancia.

Esto es así, y ya le digo, ¿no nos preocupa que hayan
muerto siete hombres en lo que va de año en esta comunidad
autónoma? Esos son los..., donde tendríamos que incidir, en las
condiciones laborales de esas personas, normalmente asociadas
al mundo de la construcción, que no se vigila lo suficiente por
parte de la Inspección de Trabajo, que no se cumplen las
normativas en prevención de riesgos laborales y que, al final,
resultan en un resultado tan trágico como el que tenemos a las
espaldas en esta comunidad. Eso nos debería preocupar. Pero
no, a ustedes les preocupa introducir la perspectiva de género
en, no sé, en todo, en el clima, en las matemáticas...

Sigan ustedes por este camino, nosotros seguiremos por el
nuestro, que es tratar a todos los españoles por igual,
independientemente de cuál sea su género o sexo. 

Gracias, Sra. Presidenta. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari El Pi Proposta per les Illes
Balears té la paraula el Sr. Josep Melià. 

EL SR. MELIÀ I QUES:

Moltes gràcies, Sra, Presidenta, senyores i senyors
diputades. El nostre grup parlamentari donarà suport a la
iniciativa amb el benentès que compartim la filosofia que hi ha
una sèrie d'especificitats de les dones en el món laboral que
s'han de tenir en compte. És evident que la força física és
diferent, és evident que existeix una bretxa salarial i és evident
que hi ha una tipologia de professions específiques on hi ha
moltes més dones que homes. Per tant, si no existeix una
igualtat perfecte, perquè això no és d'aquesta manera, tenir en
compte les peculiaritats i les circumstàncies que existeixen, a
nosaltres ens sembla bé. 

Ara bé, dit això, també vull fer dos comentaris: el primer és
que el nostre grup parlamentari veu sempre amb reticències
això de crear comissions, això de crear comissions es una cosa
que no ens agrada molt perquè ens sembla una manera que molt
sovint s'utilitza per marejar la perdiu i no trobar solucions.
Però, bé, és una prevenció, no sempre és així, per tant, només
ho deixam dit.

I el segon és que és un poc incoherent la iniciativa, perquè
primer diem: hem de crear una comissió per estudiar-ho i
arribar a unes conclusions; i el tercer punt diu: ja hem arribat a
les conclusions. Perquè, és clar, ja hi ha una determinada cosa
que ja trobam que s'ha d'incloure com a malaltia professional,
no?, les patologies a les extremitats superiors. Semblaria que
primer s'ha d'estudiar i després arribar a la conclusió, però
nosaltres ja avançam aquesta conclusió. 
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Bé, dit això, que no deixa de ser un poc contradictòria la
iniciativa, nosaltres, com que estam d'acord amb la filosofia, li
donarem suport. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Pel Grup Parlamentari Mixt no tenim cap
representant, així que per contradiccions té ara la paraula, pel
Grup Parlamentari Socialista, el Sr. Enric Casanova. 

EL SR. CASANOVA I PEIRÓ:

Moltes gràcies. Bé, en primer lloc, donar les gràcies a tots
els grups que donen suport a la iniciativa. Consideram que és
una iniciativa positiva i està plantejada precisament per això,
perquè hi ha una diferenciació substancial quant a errors, quant
a escletxa salarial, quant a escletxa social que s'ha de tenir en
compte en tots els aspectes de la vida, perquè l'escletxa i la
diferència de gènere inclou i abraça tots els aspectes de la vida,
perquè, al final, la societat té la composició que té, al 50% i,
per tant, tot ha de tenir aquesta perspectiva. 

Vull dir que respecte de les declaracions que fa el Grup
Popular, s’ha de dir que, bé, és una passa més per desenvolupar
aquest decret i consideram que el quadre de malalties
professionals ha de canviar i s'hi ha d'anar introduint i hem de
demanar canvis. 

I respecte de les puntualitzacions que fa el Grup El Pi,
també vull dir-li el mateix,  està plantejada la proposició no de
llei, en comptes d'estar plantejada sols a la primera fase, ja que
instem el Govern instem en totes les fases de limitació o
d’avaluació de les necessitats, creació del caràcter específic i
tècnic que s'han de tenir en compte i després inclusió dels
protocols.

Vull dir que el punt 3 està inclòs perquè consideram i hem
considerat que és un exemple molt clar de com un col·lectiu
d’una professió feminitzada té unes necessitats específiques. I
consideram que, ja que ho hem demanat diverses vegades, era
el moment de tornar-hi a incidir.

I respecte del representant de VOX, què vol que li digui?
No m’ha sorprès, ja m'ho esperava, tampoc no, no..., crec que
l'obsessió compulsiva la tenen vostès, perquè sempre parlen del
mateix i no volen entendre que en el gènere les condicions
físiques, socials, culturals i de tot tipus entre homes i dones és
molt diferent. I que cal una educació i una conscienciació social
per poder eliminar aquestes diferències i poder arribar a
situacions d’equitat, perquè vostè, la diferència entre la dreta i
l’esquerra i entre vostès i nosaltres, és simplement que vostès
volen igualtat, todos por igual i nosaltres demanem equitat, i és
que a cadascú se li atengui o se li doni allò que necessiti, en
funció de les seves condicions, i les dones tenen unes
condicions específiques i necessiten situacions d'equitat i per
això hem de tenir aquest (...).

I respecte després de tot el que deia de riscs laborals, la llei
és para todos, això que deia vostè, “para todos”, això és la llei,
la llei s’ha fet per a tots, homes i dones; el que passa és que,
després, en el desenvolupament de la llei s'han de desenvolupar
específicament alguns aspectes, com és aquest que portem aquí.

De tota manera no m’ha sorprès, perquè vostès sempre
tenen els seus mantres i és que homes i dones i el mantra de la
perspectiva de gènere és el que és i d’aquí no baixaran.

Però bé, de tota manera ho reiter, moltes gràcies a la resta
de grups per mantenir aquesta iniciativa que millorarà, potser,
esperem, les condicions laborals d’homes i dones.

LA SRA. PRESIDENTA:

Correspon ara el torn a MÉS per Mallorca, el Sr. Joan Mas.

EL SR. MAS I TUGORES:

Gràcies, presidenta. Bé, gràcies pel vot favorable de tots els
grups que practiquen el consens.

I al grup de VOX he de dir-li que no és una qüestió de
consens “progre”, és una qüestió de consens i rompen el
consens, el consens el rompen amb això i el rompen amb
moltes altres coses. Un consens que vol dir, és clar, consens vol
dir sortir de l’espai radicalitzat en el qual es troben, i, és clar,
si tu has de sortir de l’extrem, si tu has de sortir del racó, de
vegades és complicat i és difícil, i això és el que fa aquesta
gent: com que estan a l’extrem, els costa molt sortir de
l’extrem.

Després, quant a la intervenció que ha fet, li he de dir que
el negociat de la vergonya al seu partit no existeix, ha fet una
intervenció en què ha demostrat això, que no hi ha vergonya a
VOX. I és molt greu, perquè posar damunt la taula els
treballadors morts a les Illes Balears en el que duim d’any, per
contraposar-ho a la proposta que fem avui és no tenir vergonya.

Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies. Procediríem idò a la votació, com que cap grup no
ha demanat votació separada, farem votació conjunta. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Secretària?

LA SRA. SECRETÀRIA:

11 vots a favor, 1 en contra, cap abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

I sense haver més assumptes a tractar, aixecam la sessió.
Gràcies.
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